

rangements made by the Commission for the maintenance of the essential work performed by the Emergency Economic Committee for Europe, the European Central Inland Transport Organization and the European Coal Organization, and

Draws to the attention of the Commission the views¹ expressed by the members of the Economic and Social Council concerning the report.

69 (V). Economic Commission for Asia and the Far East

Resolution of 31 July 1947

The Economic and Social Council

Notes the report² of the first session of the Economic Commission for Asia and the Far East,

Expresses its appreciation of the work of the Commission,

Approves the preparatory arrangements made by the Commission for the carrying out of its functions, and

Draws to the attention of the Commission the views³ expressed concerning the report by the members of the Economic and Social Council.

*Resolutions of 5 August 1947**

The Economic and Social Council

Resolves that the following be added to the terms of reference of the Commission⁵ as article 3a:

3a (i) Any of the following territories, namely North Borneo, Brunei and Sarawak, Burma, Ceylon, the Indo-Chinese Federation, Hong Kong, the Malayan Union and Singapore, and the Netherlands Indies, or any part or group of such territories, may on presentation of its application to the Commission by the Member responsible for the international relations of such territory, part or group of territories be admitted by the Commission as an associate member of the Commission. If it has become responsible for its own international relations, such territory, part or group of territories may be admitted as an associate member of the Commission on itself presenting its application to the Commission.

(ii) Representatives of associate members shall be entitled to participate without vote in all meetings of the Commission, whether sitting as Commission or as committee of the whole.

(iii) Representatives of associate members shall be eligible to be appointed as members of any committee, or other subordinate body, which may be set up by the Commission and shall be eligible to hold office in such body.

(iv) Any territory or part or group of territories mentioned in paragraph 3a (i) which is not a member or an associate member of the Commission may, with the concurrence of the

¹ See document E/P.V/98, page 107.

² Document E/452.

³ See document E/P.V/101, pages 92-96.

⁴ See document E/524.

⁵ See *Resolutions adopted by the Economic and Social Council during its fourth session, Resolution No. 37 (IV), pages 13 and 14.*

qu'elle a prises à l'effet d'assurer la continuité des travaux essentiels accomplis par le Comité économique extraordinaire pour l'Europe, l'Office central des transports intérieurs européens et l'Organisation européenne du charbon, et

Attire l'attention de la Commission sur les vues que les membres du Conseil économique et social ont exprimées¹ au sujet de ce rapport.

69 (V). Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient

Résolution du 31 juillet 1947

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport² de la première session de la Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient,

Exprime sa satisfaction à l'égard du travail accompli par la Commission,

Approuve les dispositions préparatoires prises par la Commission en vue de la mise à exécution de ses fonctions,

Attire l'attention de la Commission sur les opinions exprimées par les membres du Conseil économique et social³ au sujet du rapport.

*Résolutions du 5 août 1947**

Le Conseil économique et social

Décide d'ajouter au texte du mandat de la Commission⁵ l'article 3 bis que voici:

3 bis. i) Tous les territoires suivants: Bornéo septentrional, Brunéi et Sarawak, Birmanie, Ceylan, Fédération indochinoise, Hong-Kong, Union malaise et Singapour, Indes néerlandaises, ou toute partie ou tout groupe de ces territoires, pourront, en adressant à la Commission une demande qui sera présentée par le Membre responsable des relations internationales de ces territoires, parties ou groupes de territoires, être admis par la Commission en qualité de membres associés. Si l'un de ces territoires, parties ou groupes de territoires vient à assumer lui-même la responsabilité de ses relations internationales, il pourra présenter lui-même à la Commission sa demande d'admission en qualité de membre associé.

ii) Les représentants des membres associés pourront participer, sans droit de vote, à toutes les réunions de la Commission siégeant soit en commission soit en comité.

iii) Les représentants des membres associés pourront être nommés membres de tout comité ou de tout organe subsidiaire que la Commission pourrait créer et auront le droit de faire partie du bureau de ces organismes.

iv) Tous les territoires, parties ou groupes de territoires mentionnés au paragraphe 3 bis (i), qui ne sont pas membres ou membres associés de la Commission pourront, avec l'assentiment

¹ Voir le document E/P.V/98, page 72.

² Voir le document E/452.

³ Voir le document E/P.V/101, pages 62-64.

⁴ Voir le document E/524.

⁵ Voir les *Résolutions adoptées par le Conseil économique et social* pendant sa quatrième session, résolution No 37 (IV), pages 13 et 14.

Member responsible for its international relations, be invited by the Commission to participate in a consultative capacity in the consideration of any matter of particular concern to that territory, part or group of territories.

The Economic and Social Council,

Taking note of the provisions of article 3a (i) of the terms of reference of the Economic Commission for Asia and the Far East:

Recognizing the necessity for ensuring complete co-operation between the Governments of the territories concerned, the Governments responsible for the conduct of international relations of the territories and the Commission,

Requests members of the Commission concerned to forward such applications to the Commission.

The Economic and Social Council,

Resolves that the following be added to the terms of reference of the Economic Commission for Asia and the Far East as set forth in the first part of the Council's resolution of 28 March 1947:¹

1. The Commission is empowered to make recommendations on any matters within its competence directly to the Governments of members or associate members concerned, Governments admitted in a consultative capacity, and the specialized agencies concerned. The Commission shall submit for the Council's prior consideration any of its proposals for activities that would have important effects on the economy of the world as a whole.

2. The Commission may after discussion with any specialized agency functioning in the same general field, and with the approval of the Council, establish such subsidiary bodies as it deems appropriate, for facilitating the carrying out of its responsibilities.

3. The Commission shall submit to the Council once a year a full report on its activities and plans, including those of any subsidiary bodies, and shall make interim reports at each regular session of the Council.

4. The Commission may consult with the representatives of the respective control authorities in Japan and in Korea and may be consulted by them for the purpose of mutual information and advice on matters concerning the economies of Japan and Korea respectively in relation to the rest of the economy of Asia and the Far East.

70 (V). Proposal for an economic commission for Latin America

Resolution of 11 August 1947²

The Economic and Social Council,

Recognizing that the Latin American countries are faced with serious post-war problems of

¹ See *Resolutions adopted by the Economic and Social Council during its fourth session, Resolution No. 37 (IV)*, pages 13 and 14.

² See document E/531.

du Membre qui assume la responsabilité de leurs relations internationales, être invités par la Commission à participer, à titre consultatif, à l'examen de toute question qui présente un intérêt particulier pour ces territoires, parties ou groupes de territoires.

Le Conseil économique et social,

Prenant acte des dispositions de l'article 3 bis (i) du mandat de la Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient, et

Reconnaissant la nécessité d'assurer une collaboration complète entre les Gouvernements des territoires intéressés, les Gouvernements assumant la responsabilité des relations internationales des territoires et la Commission,

Invite les membres de la Commission intéressés à transmettre à la Commission les demandes prévues à cet alinéa.

Le Conseil économique et social

Décide de compléter comme suit le mandat de la Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient, tel qu'il est énoncé dans la première partie de la résolution du Conseil en date du 28 mars 1947:¹

1. La Commission est autorisée à faire, sur toute question de sa compétence, des recommandations directes aux Gouvernements des membres et membres associés intéressés, aux Gouvernements des Etats admis à titre consultatif et aux institutions spécialisées intéressées.

La Commission soumettra à l'examen préalable du Conseil toute proposition relative à une action qui pourrait avoir des effets importants sur l'économie de l'ensemble du monde.

2. La Commission peut, après avoir consulté toute institution spécialisée travaillant dans le même domaine général, et avec l'approbation du Conseil, constituer tous organismes subsidiaires qu'elle jugera utiles pour faciliter l'accomplissement des tâches qui lui incombent.

3. La Commission présentera au Conseil, une fois par an, un rapport complet sur son activité et ses projets, ainsi que sur ceux de tous organismes subsidiaires, et elle établira un rapport provisoire à chaque session ordinaire du Conseil.

4. La Commission peut consulter les représentants des autorités de contrôle du Japon et de Corée, lesquelles, à leur tour, pourront la consulter, de façon qu'il y ait échange de renseignements et conseils sur les questions relatives à l'économie du Japon et à celle de la Corée, dans leur rapport avec l'économie des autres parties de l'Asie et de l'Extrême-Orient.

70 (V). Proposition tendant à l'établissement d'une commission économique pour l'Amérique latine

Résolution du 11 août 1947²

Le Conseil économique et social,

Reconnaissant que les pays d'Amérique latine, dont l'économie est incomplètement développée,

¹ Voir les *Résolutions adoptées par le Conseil économique et social pendant sa quatrième session, résolution No 37 (IV)*, pages 13 et 14.

² Voir le document E/531.